
Prezident xalq birliyi bükünkü inkişafı 
sürətləndirən başlıca amilidir

Deputat daha sonra qeyd edib ki, 
 Prezidenti İlham Əliyevin sədrliyi ilə aprelin 
12-də cari ilin birinci rübünün yekunlarına 
həsr olunan müşavirədə də siyasi, sosial-
iqtisadi sahələrdə dövlətimizin başçısının 
təşəbbüsü və rəhbərliyi ilə həyata keçirilən 
tədbirlər barədə ətraflı söhbət getdi. Xalqımız 
ölkə rəhbərinin Vətən müharibəsindən ötən 
müddətdə respublikada reallaşdırılan inqilabi 
xarakter daşıyan genişhəcmli layihələr barədə 
çıxışını maraqla izlədi.

Ölkə başçısı müşavirədə haqlı olaraq 
qeyd etdi ki, Qarabagın işgaldan azad 
olunmasına Azərbaycan siyasətində hər 
zaman prioritet istiqamət kimi yanaşılıb. 
Təəssüf ki, münaqişənin həllinə məsul 
ATƏT-in Minsk Qrupuna böyük ümidlər 
baglansa da, gözləntilər özünü dogrultmadı. 
Həmsədr ölkələr tərəfindən İkinci Qara-
bağ müharibəsinə qədər 28 il ərzində adı 
çəkilən təsisatın təmsilçiləri Azərbaycana 
və Ermənistana çoxsaylı səfərlər etsələr də, 
vəziyyət müsbətə doğru dəyişmədi. İkili stan-
dartlar üzündən BMT-nin məlum qətnamələri 
də icra olunmadı. 

Bütün bunlara baxmayaraq, münaqişə 
hərbi yolla heç bir bir dəstək, yardım olmadan 
aradan qaldırıldı, xalqımız tarixi ədaləti bərpa 
etdi və Minsk qrupunun uzun bir müddətdə 
reallaşdıra bilmədiyi ədaləti Prezident, Ali 
Baş Komandan İlham Əliyevin rəhbərliyi ilə 
Azərbaycan Ordusu 44 günə gerçəkləşdirdi. 
Bununla Azərbaycan güclü dövlət, böyük 
xalq olduğunu bütün dünyaya göstərdi, 
müharibədən sonra isə Cənubi Qafqazda 
və eləcə də, qlobal arenada yeni reallıqların 
əsasını qoydu.

Qeyd etmək yerinə düşər ki, möhtəşəm 
zəfərimizdən sonra dünya Azərbaycana 
çox böyük maraq göstərir. Ölkəmizdə biz-
nes əlaqələri yaratmaq istəyi ifadə olunan 
müraciətlər getdikcə artır. Bu, eyni zamanda, 
dünyada Azərbaycanın nüfuz göstəricisinin 
bariz nümunəsidir. Hazırda iqtisadiyyatımız 
sürətlə inkişaf edir, dayanıqlıq təmin olunur, 
əlverişli biznes mühiti, saglam rəqabət və sa-
bitlik ölkəmizə göstərilən maragı şərtləndirir. 

Müşavirədə keçmiş məcburi köçkünləri 
əzəli torpaqlarına qaytarmaq üçün komp-
leks tədbirlər görüldüyünu vurğulayan ölkə 
başçısı bildirdi ki, otuz il düşmən tapdagı 
altında qalan, yerlə yeksan olunan şəhər və 
kəndlərimiz artıq bir ildən çoxdur ki, bərpa 
edilir, bu ərazilərdə infrastruktur yenidən 
qurulur, dəmiryolu xətləri, magistrallar çəkilir. 
Zəngilan və Laçında aeroportların tikintisi 
sürətlə həyata keçirilir, Füzuli Beynəlxalq Hava 
Limanını uğurla fəaliyyət göstərir. Bu limanla-
rın geniş perspektivlərə yol açmaqla yanaşı, 
inkişafa, tərəqqiyə mühum töhfələr verəcəyi 
də şübhəsizdir.

Qarabağ və Şərqi Zəngəzur iqtisadi 
rayonlarında bütün bunlarla bərabər, körpülər 
salınır, iş yerlərinin açılmasına müsbət təsir 

göstərəcək sənaye parkları yaradılır və digər 
işlərin reallaşması planlaşdırılır. Həçinin mü-
asir innovasiyalara əsaslanan yaşayış evləri 
tikilir. Şübhəsiz ki, bütün bunları Azərbaycan 
öz daxili gücü hesabına həyata keçirir. Ölkə 
başçısının qeyd etdiyi kimi, Qarabağ da, 
Zəngəzur da nümunəvi bir bölgə kimi yenidən 
qurulur və vətəndaşlarımızı orada rahat, fira-
van bir həyat gözləyir. Bu proses özlüyündə 
həm də dünya üçün də bir nümunəyə çevrilir.

Dövlətimizin başçısı müşavirədə 
Ermənistanın işğal dövründə törətdiyi vandal 
hərəkətlər barədə danışarkən, düşmən ölkənin 
ekoloji terroru nəticəsində Qarabağ və Şərqi 
Zəngəzurun təbiətinə ciddi ziyan vurduğunu 
da diqqətə çatdırdı və hazırda bu istiqamətdə 
mühüm layihələr həyata keçirildiyini bildir-
di. Prezident İlham Əliyev Avropa Şurası 
Parlament Assambleyasında Ermənistanın 
Azərbaycana qarşı ekoloji terroru ilə əlaqədar 
bir neçə il bundan əvvəl xüsusi məruzə hazır-
landığını və qəbul edildiyini xatırlatdı: “Orada 
hər şey açıq-aşkar deyilmişdi. Tərtər çayının 
suyundan bizi məhrum etmişdilər. Halbuki 
Heydər Əliyev Suqovuşan su anbarını inşa 
edəndə Bərdə, Ağdam, Goranboy, Yevlax, 
Ağcabədi və digər rayonların 100 min hektar 
torpağını suvarması nəzərdə tutulurdu və 
su gedirdi. İndi biz Suqovuşana qayıtmışıq, 
indi suyu bərpa etmişik və yeni kanallar da 
çəkiləcək...”.

Prezident nitqində düşmənin Bərgüşad, 
Lev, Zabux, Tutqun, Turqay, Bəsitçay, Qar-
qarçay, Quruçay, Köndələnçay və Oxçuçay 
kimi çaylarımızı da vəhşicəsinə istismar 
etdiyini, Oxçuçayı fəlakətli həddə çatdırdı-
ğını vurğuladı. Eyni zamanda, çaylarımıza 
qənim kəsilənlərin, qızıl və digər yataqlarımızı 
qanunsuz istismar edən şirkətlərin cəzasız 
qalmayacağına əminliyini də bildirdi.

Qeyd edim ki, müharibədən dərhal 
sonra Prezident İlham Əliyevin göstərişi ilə 
ermənilərin ekologiyaya vurduqları ziyan 
aradan qaldırılmasına start verilib. Topxanada 
, Zəngilanda ekoloji müxtəlifliyin qorunması 
məqsədilə xeyli sayda ağac əkilib. Cəbrayıl, 
Qubadlı, Füzuli, Laçın, Kəlbəcər, Ağdam 
rayonları və Şuşada da ümumilikdə 40 mindən 
çox eldar şamı, göyrüş, qarağac, dağdağan və 
digər müxtəlif cinsli tinglər basdırılıb. 

Rəşad Mahmudov sonda bildirib ki, görün-
düyü kimi, Prezident İlham Əliyevin rəhbərliyi 
ilə düşməndən təmizlənən ərazilərimizdə 
qısa müddətdə son dərəcə ciddi işlər görü-
lüb. Respublikamız ölkə başçısının liderliyi 
ilə yüksəliş mərhələsində reallıqlarını diqtə 
etməklə tarixinin ən qüdrətli dövrünə qədəm 
qoyub. Prezident–xalq birliyi bükünkü inkişafı 
sürətləndirən başlıca amilidir. 

Bu birliklə qarşıda daha yüksək hədəfləri 
aşacagımıza heç bir şübhə yoxdur.

“Xalq qəzeti”

Ermənistan bu xəbərdarlıqdan 
ciddi nəticə çıxarmalıdır 

Prezident İlham Əliyevin sədrliyi ilə bu 
ilin birinci rübünün yekunlarına həsr olunan 
müşavirədə ölkə başçısı son dövrdə baş vermiş 
hadisələri, nüfuzlu beynəlxalq qurumlarla 
əməkdaşlığın inkişafı , postmüharibə dövründə 
yaranmış reallıqlar, həmçinin ölkə iqtisadiyatının 
inkişafı barədə məlumat verdi.  Dövlət başçısı 
Ermənistana da mesajlarını göndərdi. 

Bildirdi ki, artıq müharibə 
sona çatıb. İşğaldan azad edil-
miş ərazilərdə yenidənqurma, 
bərpa-quruculuq işlərinə start 
verilib. Ermənistan və  onun 
havadarları bu işlərə mane 
ola bilməzlər. Baxmayaraq ki, 
Ermənistan bu vaxta qədər 
soydaşlarımıza qarşı çoxlu 
sayda terror aktları, qətliamlar, 
soyqırımıları törədib. Artıq 
bunlara son qoyuldu. Düşmən 
başı üzərində daim “dəmir 
yumruğ”u görməlidir.

Dövlət  başçısı müşavi-
rədəki nitqində bir daha 
xatırlatdı ki, biz heç vaxt erməni 
vəhşiliyini unutmamalıyıq.  
Möhtərəm Prezidentimiz 1990-
cı illərin əvvəlində Ermənistan 
tərəfindən xalqımıza  qarşı apa-
rılmış etnik təmizləmə siyasətini 
və Xocalı soyqırımını xatırlatdı.  
Xalqımız o dəhşətli hadisələri, 
ərazilərimizin 30 ilə yaxın 
bir müddətdə  işğal altında 
saxlanılmasını, viranə qoyul-
masını  heç vaxt unuda bilməz.  
Ermənilərin bu qəddarlığını, 
faşizmə xas xislətini  heç vaxt 
unutmamalıyıq. Bütün bunar 
bir  azərbaycanlı kimi, həmişə 
bizim yaddaşımızda qallmalıdır.

Ermənistan üzərindəki 
tarixi Qələbədən sonra artıq 
Cənubi Qafqazda yeni real-
lıqlar yaranıb. Bu reallıqlar 
beynəlxalq aləmdə də qəbul 

edilir. Dövlət başçımızın da 
qeyd etdiyi kimi, biz qarşı-
mıza qoyduğumuz məqsədə 
çatmaq üçün bütün imkanlar-
dan istifadə edəcəyik. Artıq 
bu işlərə start verilib. Həmin 
işlərin bir hissəsi 2021- ci 
ildə, bir hisəsi isə bu ilin üç 
ayı ərzində həyata keçirilib. 
Indi  Ermənistan ölkəmizin 
irəli sürdüyü təkliflərlə razı-
laşmaq məcburiyyətindədir. 
Bu yaxınlarda Brüsseldə 
keçirilən üçtərəfli görüşdə də 
Ermənistan Azərbaycanın 
irəli sürdüyü 5 baza prinsipini 
qeyd-şərtsiz qəbul etdi. İşğalçı 
ölkə bu gün düşdüyü acına-
caqlı vəziyyətdən çıxması  
üçün həmin  təkliflərlərlə razı-
laşmaqdan başqa, ayrı çıxış 
yolu yoxdur. 

Əgər qarşıya qoyulan 
vəzifələr icra olunsa və 
Ermənistan  10 noyabr 2020- 
ci il  tarixli üçtərəfli Bəyanatın  
maddələrinə əməl etsə, 
üzərinə götürdüyü öhdəliyi 
yerinə yetirsə, doğrudan da, 
Cənubi Qafqazda sülh, əmin-
amanlıq olacaq, müharibə 
riskləri  azalacaq və beləliklə, 
hər iki xalq  rahat yaşaya 
biləcək. 

Dövlət başçımız hazır-
da  Qarabağda aparılan  
abadlıq-quruculuq işlərindən 
də danışdı. Bildirdi ki, 100 

kilometr uzunluğu olan 
Horadiz – Ağbənd dəmir 
yolunun 60 kilometri artıq 
hazırdır. Bundan savayı, dörd 
və altızolaqlı avtomobil yolu 
da çəkilir. Ermənistan  bizim 
planlarımızı əngəlləyə bilməz. 
Əgər Zəngəzur üzərindən bizə 
keçid verməsə, özü itirəcək 
və birinci növbədə, 10 no-
yabr Bəyannaməsini pozmuş 
olacaq. Çünki 10 noyabr 
Bəyannaməsində açıq şəkildə 
bildirilib ki,  Azərbaycanın qərb 
rayonları ilə Naxçıvan Muxtar 
Respublikası arasında əlaqə 
olmalıdır və bu, Ermənistanın 
öhdəliyidir. 

Dövlət başçımız 
Ermənistana mesaj da 
göndərdi: “Əgər  Ermənistan  
öz öhdəliyini yerinə yetirmək 
istəmirsə, onda biz də hər 
hansı bir öhdəliyin yerinə 
yetirilməsi ilə bağlı heç bir 
məsuliyyət daşımayacağıq. 
Onlar bunu bilməlidirlər, vaxtı 
uzatmamalıdırlar. Onsuz da 
biz istədiyimizə gec-tez nail 
olacağıq. Daha yaxşı olar 
ki, onlar özləri də bir az cəld 
tərpənsinlər. Yoxsa, yenə də 
dalan kimi qalacaqlar.” 

Mehman İSMAYILOV, 
politoloq

14 aprel 2022-ci il, cümə axşamı 7
Yetkinlik yaşına çatmayanların  

işləri və hüquqlarının müdafiəsi üzrə 
Komissiya onlayn iclas keçirib 

Ailə, Qadın və Uşaq Problemləri üzrə Dövlət 
Komitəsinin təşəbbüsü ilə Nazirlər Kabineti yanında 
Yetkinlik yaşına çatmayanların işləri və hüquqlarının 
müdafiəsi üzrə Komissiyanın 26 noyabr 2021-ci il tarixli, 
26 nömrəli Protokoluna əsasən təsdiq edilmiş Tədbirlər 
Planının 1-ci bəndinə müvafiq olaraq Yerli komissiyaların 
potensialının artırılması istiqamətində təkliflərin 
müzakirəsi ilə bağlı geniş tərkibdə onlayn iclas keçirilib.

Dövlət Komitəsindən AZƏRTAC-a 
bildirilib ki, Azərbaycan Respublikası 
Baş nazirinin müavini, Yetkinlik ya-
şına çatmayanların işləri və hüquq-
larının müdafiəsi üzrə Komissiyanın 
sədri Əli Əhmədov giriş nitqi ilə çıxış 
edərək Nazirlər Kabineti yanında 
Yetkinlik yaşına çatmayanların hü-
quqlarının müdafiəsinin müasir dün-
yanın aktual problemləri içərisində 
əhəmiyyətli yer tutduğunu qeyd edib: 
“Məmnunluq hissi ilə qeyd etmək 
istərdim ki, ümummilli lider Heydər 
Əliyev tərəfindən Azərbaycanda uşaq 
hüquqlarının qorunmasını nəzərdə 
tutan geniş konsepsiya hazırlan-
mışdır. Bu gün də cənab Prezident 
İlham Əliyev həmin konsepsiyanın 
ardıcıl surətdə həyata keçirilməsini 
öz siyasətinin əsas məqsədlərindən 
biri hesab edir”. 

Azərbaycan dövlətinin uşaqların 
hüquqlarının qorunması məsələsi 
ilə əlaqədar səlahiyyətli qurumlar 
içərisində Yetkinlik yaşına çatmayan-
ların işləri və hüquqlarının müdafiəsi 
üzrə komissiya, o cümlədən yerli 
komissiyaların mühüm vəzifə daşıdı-
ğını qeyd edən Ə.Əhmədov Komis-
siyanın ayrı-ayrı dövlət qurumlarının 
fəaliyyətinin əlaqələndirilməsindəki 
vacib rolunu qeyd edib. 

Müasir dünyada ümumən insan 
hüquqlarının, o cümlədən onun 
tərkib hissəsi olan uşaq hüquqlarının 
qorunması ilə əlaqədar keyfiyyət 
dəyişikliklərinin baş verdiyini bildirən 
Komissiya sədri qeyd edib ki, bu 
gün valideynlər daha aydın şəkildə 
qəbul edirlər ki, uşaqlara olan qayğı 
onların daha sağlam böyüməsi, təhsil 
alması, yaxşı qidalanması, onlara 
qarşı hər hansı bir zorakılığın tətbiq 
edilməməsi, uşaq əməyinin istismar 
edilməməsi kimi parametrləri özündə 
ehtiva edir. 

Dövlət Komitəsinin sədri Bahar 
Muradova uşaqların müdafiəsinin 
həyata keçirilməsi, uşaq hüquqla-
rının təmin olunması üzrə mühüm 
müzakirələrin aparılması, fəaliyyət 
istiqamətləri ilə bağlı mövcud 
vəziyyətin öyrənilməsi və qarşıya 
çıxan çətinliklərin aradan qaldırılması 
baxımından geniş tərkibdə keçirilən 
görüşün əhəmiyyətini vurğulayıb.

Sosial-iqtisadi inkişafın nəticəsi 
olaraq ailədaxili münasibətlərdə bir 
sıra müasir dəyişikliklərin və trans-
formasiyaların yarandığını və bunun 
da qarşıya müəyyən çətinliklərin 
çıxardığını qeyd edən Komitə sədri 
bildirib ki, müasir informasiya-kom-
munikasiya texnologiyalarının inkişa-
fı, bu sahədə yaranan problemlərin 
uşaqlara təsiri bu prosesi daha da 
intensivləşdirir və cəmiyyətin ənənəvi 
yanaşmalarını əks məqamları da 
meydana çıxarır. Nəticədə, uşaqlar 
nəzarətsiz qalır, onların təhlükəli 
informasiyalara çıxışları asanlaşır, 

vətənpərvər ruhda, milli-mənəvi 
dəyərlərinə sadiq, müasirliyə açıq bir 
şəxsiyyətin yetişdirilməsi məsələsi 
sual altında qalır.

B. Muradova qeyd edib ki, 
gündəlik işimizdə rastlaşdığımız 
uşaq baxımsızlığı nəticəsində bəzi 
hallarda özünəqəsd, erkən nikah 
hadisələri baş verir, cinsi zorakılıq, 
uşaq oğurluğu və digər problemlər 
yaranır: “Bu isə əlaqələndirilmiş bir 
fəaliyyət tələb edir. Azərbaycanda 
yeridilən siyasət də buna uyğundur. 
Hazırkı vəziyyətdə uşaq hüquqlarını 
təmin və müdafiə edən 6 mərkəzi 
icra hakimiyyəti qurumu, 2 publik 
hüquqi şəxs və bütün rayon və 
şəhərlərin qəyyumluq və himayə 
orqanları bu məsələ ilə məşğuldur. 
Odur ki, adıçəkilən bu qurumlardan 
kifayət qədər həssaslıq, çeviklik və 
tədbirli olmaq tələb olunur”.

O, qanunların müasir standartlara 
uyğunlaşdırılması, ixtisaslı kadrla-
rın yetişdirilməsinə xüsusi diqqətin 
artırılması və keyfiyyətli nəticə 
ortaya qoymaq üçün uyğun maddi 
texniki bazanın formalaşdırılması-
nın vacibliyini vurğulayıb. Prezident 
İlham Əliyevin müvafiq Sərəncamı ilə 
təsdiq edilmiş “Azərbaycan Res-
publikasının Uşaqlara dair 2020–
2030-cu illər üçün Strategiyası”na 
diqqət çəkən komitə sədri bildirib 
ki, bu sənəd qurumlar üzərinə 
müəyyən öhdəliklər qoydu. Ən ciddi 
məsələlərdən biri kimi beynəlxalq 
hesabatlarda vurğulanan yerli insti-
tusional mexanizmlərin effektivliyinin 
artırılması məsələsini vurğulayan B. 
Muradova bu istiqamətdə forma və 
məzmun dəyişikliyinə ehtiyac olduğu-
nu qeyd edib.

Azərbaycanda gedən inkişaf di-
namikası və geniş islahatlara uyğun 
olaraq çevik reaksiya vermək imkan-
larının əldə edilməsinin əhəmiyyət 
kəsb etdiyini bildirən Komitə sədri 
deyib ki, həm qanunvericilikdə 
nəzərdə tutulan öhdəliklər, həm də 
yerli komissiyaların əsasnamələri 
ətraflı şəkildə yerinə yetirilsə bir çox 
problemlərin qarşısı da vaxtında 
alına bilər. O bildirib ki, regionlarda 
uşaq hüquqları üzrə mütəxəssislərin 
azlığı, komissiyaların uşaq hüquqları 
ilə bağlı məsələlərə baxılmasına ca-
vabdeh olması ilə bağlı kifayət qədər 
məlumata malik olmaması, baxımsız 
və sosial təhlükəli vəziyyətdə olan 
uşaqlar və onların ailələri ilə profilak-
tik işin qanunvericiliyin tələblərinə uy-
ğun qurulmaması bir sıra çətinliklərin 
yaranmasına gətirib çıxarır.

Nazirlər Kabinetinin təsdiq 
etdiyi siyahıya uyğun olaraq uşaq 
müəssisələrinin monitorinqinin 
həyata keçirildiyini diqqətə çatdıran 
B. Muradova son vaxtlar  keçirilmiş 
monitorinqlərin nöqsanları və 
problemləri ortaya çıxardığını qeyd 

edib və əlavə edib ki, qarşıdakı 
dövrdə bu məsələlər əlaqəli şəkildə 
öz həllini tapmalıdır. Eyni zamanda 
komissiyaların imkanlarının artırıl-
ması istiqamətində bütövlükdə ölkə 
miqyasında vəziyyətin öyrənilərək 
təhlilin aparılması və nəticələrinə 
uyğun tədbirlərin planlaşdırılması, 
həmçinin birgə işin sistemli qurulma-
sı gələcəkdə ciddi nailiyyətlərin əldə 
edilməsinə səbəb ola bilər.

O, çıxışının sonunda mövcud 
vəziyyətdə inkişaf imkanlarını 
tapmaq, səyləri əlaqələndirmək, 
mövqeləri birləşdirmək, müsbət 
təcrübədən çıxış edərək yax-
şı nəticələrə nail olmaq və 
gələcəyimizin təminatı olan uşaqların 
rahat, sərbəst, azad və təhlükəsiz 
şəraitdə yaşamasını təmin etmək 
əsas məqsədimiz olduğunu vurğu-
layıb.

Dövlət Komitəsinin Hüquqi 
təminat şöbəsinin müdiri Taliyə İbra-
himova “Çətin həyat şəraitində olan 
uşaqların hüquqlarının müdafiəsi 
sahəsində Yetkinlik yaşına çat-
mayanların işləri və hüquqlarının 
müdafiəsi üzrə komissiyaların rolu” 
mövzusunda təqdimatla çıxış edərək 
yerlərdə uşaqların müdafiəsi ilə bağ-
lı yanaşmalardan, yerli komissiyala-
rın ilkin müdafiə tədbirlərindən, uşaq 
hüquqlarının müdafiəsi sahəsindəki 
problemlərdən danışıb, həmçinin 
onların həlli istiqamətində Dövlət 
Komitəsinin təkliflərini səsləndirib. 

Sonra Əmək və əhalinin sosial 
müdafiəsi nazirinin müavini Anar 
Kərimov çıxış edərək, yetkinlik ya-
şına çatmayanların baxımsızlığının 
profilaktikası üzrə tədbirlərin icrasının 
mütəmadi davam etdirildiyini, həmin 
şəxslərin tərbiyəsi, saxlanması üzrə 
öz vəzifələrini yerinə yetirməyən 
valideynlər barəsində yerli komis-
siyalar, polis inspektorları və digər 
qurumlardan nümayəndələr cəlb 
edilməklə fərdi profilaktik işlər təşkil 
olunduğunu bildirib.

A.Kərimov qeyd edib ki, qeyri-
dövlət uşaq sığınacaqlarında sax-
lanılan uşaqların qeydiyyatı zamanı 
bir çox hallarda onların sənədlərinin 
natamam olması onların müvafiq 
sosial ödənişlərin və digər dəstək 
tədbirlərinin edilməsinə, müxtəlif 
sosial təminat hüquqlarının həyata 
keçirilməsinə ciddi mane olur. O 
bildirib ki, bu kimi halların aradan 
qaldırılması üçün nazirlik tərəfindən 
səyyar xidmətlər göstərilir.

Daxili işlər nazirinin müavini Oruc 
Zalov yetkinlik yaşına çatmayanla-
rın sağlamlığına və mənəviyyatına 
təhlükə törədə biləcək fəaliyyətə 
cəlb olunması hüquqlarının və 
mənafelərinin pozulması hallarının 
cəmiyyətin və dövlətin narahatlığı-
nı doğuran aktual problemlərdən 
olduğunu bildirib. O, belə bir geniş 
müşavirənin keçirilməsini dövlət qu-
rumları ilə komissiya üzvləri arasında 
işin keyfiyyətinin artırılması, yeni, 
effektiv fəaliyyət mexanizmlərinin 
qurulması baxımından yüksək 
qiymətləndirib.

Nazir müavini azyaşlılarla bağlı 
baş vermiş hər hansı xoşagəlməz 
hadisənin vaxtında qarşısının 
alınması və onların normal həyata 

qaytarılması üçün komissiya üzvü 
olan dövlət qurumları ilə yanaşı, 
cəmiyyətin hər bir üzvünün bu vacib 
işə cəlb edilməsinin mühümlüyünü 
vurğulayıb.

Sonra təhsil nazirinin müavini 
Firudin Qurbanov uşaq və gənclərin 
müasir dövrdə necə formalaşma-
sının ölkənin gələcək inkişafını 
müəyyən etdiyini qeyd edərək, 
Dövlət Komitəsinin təşəbbüsü 
ilə keçirilən və olduqca aktual bir 
məsələyə həsr olunan iclasın bu 
mənada böyük əhəmiyyət daşıdığını 
vurğulayıb. Müvafiq Komissiyaların 
fəaliyyətini nəzərdən keçirərkən 
nazir müavini, onların gələcək işinin 
təkmilləşdirilməsi, sosial risk qrupu-
na daxil olan uşaqların hüquqlarının 
müdafiəsi ilə bağlı fəaliyyət göstərən 
hər iki Komissiya arasında daha 
dəqiq iş bölgüsünün aparılması, eyni 
zamanda uşaqların bilik və bacarıq-
larının artırılması məqsədilə alterna-
tiv mərkəzlərin yaradılması ilə bağlı 
təkliflər səsləndirib. 

Səhiyyə nazirinin müavini İlqar 
Qasımov atılmış, imtina olunmuş 
uşaqların sənədlərinin qaydasına 
salınması, Komissiyanın fəaliyyətinin 
genişləndirilməsi və uşaqların on-
lara əlçatanlığının təmin edilməsi, 
həmçinin Komissiyaların yanında 
qayğı mərkəzlərinin yaradılması 
məsələləri ilə bağlı bir sıra təkliflər 
irəli sürüb.

Bakı Şəhər İcra Hakimiyyətinin 
İctimai-siyasi, humanitar məsələlər 
və dini qurumlarla iş şöbəsinin müdiri 
Elmin İmanov çıxış edərək, bildirib 
ki, Bakı şəhər icra hakimiyyəti rayon 
icra hakimiyyətləri ilə birlikdə koor-
dinasiyalı şəkildə fəaliyyət göstərir. 
E.İmanov komissiyaların üzvlərinin 
təlimatlandırılması ilə bağlı semi-
narların keçirilməsi, onlar arasında 
məlumat mübadiləsi məqsədilə 
davamlı şəkildə görüşlərin təşkil 
edilməsi, komissiyalarla kütləvi infor-
masiya vasitələri arasında işin daha 
səmərəli qurulması və digər təklifləri 
diqqətə çatdırıb. 

“Regional İnkişaf” İctimai Birliyinin 
Beynəlxalq əməkdaşlıq şöbəsinin 
müdiri Leyla Tağıyeva çıxış edərək, 
RİİB-in uşaq hüquqlarının təşviqi və 
təmin olunması, eləcə də əlliliyi olan 
şəxslərin hüquqlarının və inklü-
ziv dəyərlərin təbliği, o cümlədən 
uşaqların inklüziv təhsil imkanlarının 
genişləndirilməsi, eyni zamanda, 
erkən uşaqlıq dövründə inkişaf 
istiqamətində həyata keçirdiyi bir sıra 
layihələr barədə bəhs edib. 

O, ailənin rifahına və cəmiyyətin 
inkişafına maneə olan mənfi halların 
aradan qaldırılması istiqamətində 
ardıcıl yanaşmanın tətbiqinin vacibli-
yini vurğulayaraq, bir-biri ilə qarşılıqlı 
əlaqəli olan bir sıra müdaxilələri, 
o cümlədən normativ çərçivələrin 
təkmilləşdirilməsi, bilik  bazasının 
və cəmiyyətin bu məsələyə 
həssaslığının artırılması, eyni za-
manda, bütün aidiyyəti tərəflərin fəal 
iştirakını tələb etdiyini qeyd edib. 

İclas Bakı şəhər Sabunçu rayonu, 
Xocalı, Qazax, Gədəbəy, Biləsuvar, 
rayonlarının komissiya sədrlərinin 
mövzu ətrafında çıxışları və təklifləri 
ilə davam edib.

Birinci “Rəqəmsal İdeya Müsabiqəsi” keçiriləcək
Yeni Azərbaycan Partiyası Gənclər 

Birliyi və Bakı Ali Neft Məktəbinin 
təşkilatçılığı ilə birinci “Rəqəmsal 
İdeya Müsabiqəsi” həyata keçiriləcək.

AZƏRTAC xəbər verir ki, ümummilli lider 
Heydər Əliyevin 99-cu ildönümünə həsr olunan 
müsabiqənin əsas məqsədi Yeni Azərbaycan Par-
tiyasının gənc fəallarının innovasiya yönümlü po-
tensiallarının aşkarlanması, komanda və rəqəmsal 
ideya quruculuğu sahəsində bacarıqlarının 
təkmilləşdirilməsi, o cümlədən ölkəmizdəki inno-
vasiya ekosistemində gənclərin iştirakçılığının ar-
tırılmasıdır. Öz innovativ yanaşmaları ilə fərqlənən 
gənclər arasından yekunda 120 nəfər iştirakçı 

olmaq şansını əldə edəcək. Seçilmiş  iştirakçılar 
əsasında 30 komanda formalaşdırılacaq.

Birinci “Rəqəmsal İdeya Müsabiqəsi”ndə 
iştirakçılar 9 saat ərzində xüsusi mentorlarla 
komanda katalizatoru, hakaton, intellekt rinqi, 
beyin fırtınası, ideyalar sərgisi və layihələrin 
təqdimatından təşkil olunmuş komanda yarışla-
rında ən yaxşı olmaq üçün mübarizə aparacaqlar. 
Müsabiqənin son qeydiyyat tarixi aprelin 28-i saat 
12:00-dəkdir. İştirakçılar bit.ly/37bnH59 linkinə 
daxil olaraq qeydiyyatdan keçməlidirlər. Təklif və 
sualları gencler_birliyi@yap.az elektron ünvana 
göndərmək mümkündür.

Qalib komandaları xüsusi mükafat və dəyərli 
hədiyyələr gözləyir.

Azərbaycanda görülən işlər, həyata keçirilən 
 bütün layihələr təqdirəlayiqdir. Şübhəsiz ki, ölkəmiz 
sosialyönümlü siyasətlə də xalqım rifahının yax-
şılaşdırılması istiqamətində səmərəli fəaliyyət 
göstərir, vətəndaş məmnunluguna xüsusi önəm 
verərərək, bu məsələnin prioritet istiqamət oldu-
ğunu bütün dünyaya nümayiş etdirir. Bu ugurlu 
fəaliyyət Prezident İlham Əliyevin həm də xal-
qına, Vətəninə baglılıgının, sadiqliyinin parlaq 
nümunəsidir. Bu fikirləri Milli Məclisin deputatı, YAP 
İdarə Heyətinin üzvü Rəşad Mahmudov söyləyib.
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